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Protokół nr 3 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej  

w Więcborku, odbytego w dniu 22.02.2019r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 13:30 -15:05. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka     - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Jacek Masztakowski 

3. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku      - Joanna Soja-Tońska 

4. Przedstawiciel Komórki Promocji UM w Więcborku - Katarzyna Włodarczak 

5. Inspektor UM w Więcborku    - Ewa Kiestrzyn-Kobus 

6. Przedstawiciel Stowarzyszenia „Razem od Nowa” - Andrzej Gruszczyński 

7. Prezes Stowarzyszenia TKKF „WODNIK”  - Piotr Kriese 

8. Prezes Polskiego Związku Emerytów, Rencistów  

i Inwalidów Oddział rejonowy w Więcborku  - Zofia Najdowska 

9. Prezes Stowarzyszenia „Aktywnych Społecznie” - Anna Cybulska 

10. Prezes „Kurkowego Bractwa Strzeleckiego”  - Kazimierz Wilczyński 

11. Skarbnik Stowarzyszenia „Szpital Wspólnym Dobrem”- Ewa Rembelska 

12. Prezes Więcborskiego Klubu Motorowego  - Szymon Grzegorczyk 

13. Prezes Polski Związek Byłych Więźniów Politycznych, 

 Hitlerowskich Więzień i Obozów Koncentracyjnych,  

Zarząd Koła w Więcborku    - Józef Białkowski 

14. Prezes MGLKS „GROM” w Więcborku   - Sylwester Trzósło 

15. Prezes UKS „SYMPATYCY”    - Tomasz Bykowski 

16. UKS „DWÓJKA”     - Wojciech Janicki 

17. Przedstawiciel Chóru „LUTNIA”   - Barbara Szmidt 

 

Przewodnicząca Komisji p. Beata Kopta powitała wszystkich zebranych, po czym 

przypomniała tematykę porządku obrad posiedzenia, która obejmowała: 

 

 

1. Spotkanie z działaczami organizacji i stowarzyszeń pożytku publicznego oraz Komórką 

ds. Promocji Gminy Więcbork, plany pracy organizacji na 2019r. 

2. Sprawozdanie z działalności  Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury za 2018r. 

3. Opiniowanie uchwał. 

4. Sprawy różne. 

Z porządku zdjęto punkt 3 dotyczący opiniowania projektów uchwał. 
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Porządek po zmianach przyjęto jednogłośnie 

 

Następnie Przewodnicząca Komisji oddała głos przedstawicielom organizacji  

i stowarzyszeń z terenu gminy Więcbork. 

 

Stowarzyszenie „Szpital Wspólnym Dobrem” p. Ewa Rembelska – Stowarzyszenie 

zostało utworzone w 1997 roku czyli prowadzi swoją działalność już 20 lat. Celem działań 

podejmowanych przez organizację jest poprawa warunków diagnozowania i leczenia 

pacjentów w Szpitalu Powiatowym. Raz w roku organizowany jest przez Stowarzyszenie bal 

charytatywny, ponadto datki ściągane są w ramach jednoprocentowego odpisu z podatku na 

rzecz organizacji pożytku publicznego. Dodatkowo prowadzona jest sprzedaż cegiełek, 

pozyskiwanie darowizn od sponsorów. W roku ubiegłym kwota zebrana podczas balu 

charytatywnego wyniosła 14.600,00 zł, a z odpisu 1%, z podatku uzyskano 23.764,00 zł. 

Stowarzyszenie utworzyło również swoją stronę Facebookową, na której można znaleźć 

szczegółowe informacje z prowadzonej przez nie aktywności. W ubiegłym roku za 

zgromadzone środki zakupiono następujący sprzęt szpitalny: 

1. Lampa bezcieniowa dla Poradni ginekologiczno-położniczej - 2.303,53, 

2. Wózek anastezjologiczny na Blok operacyjny - 10.260 

3. Fotel okulistyczno-laryngologiczny - 3.935,- 

4. Kardiotokograf Bistos BT-350 + wózek do aparatu dla Oddziału ginekologiczno-

położniczego - 7.081,- 

5. SSak medyczny na salę poznieczuleniową dla Oddziału Anastezjologii i Intensywnej 

Terapii - 4.206,60 

6. Zmywarka na potrzeby oddziałów Szpitala - 6.367,71, 

7. Wózek anastezjologiczny dla OIOM-u - 3.190 

8. Wózek do przewożenia chorych dla Ginekologii - 4.309,20. 

 

W najbliższym czasie tj. 3 marca odbędzie się kolejny bal charytatywny Stowarzyszenia. 

Kurkowe Bractwo Strzeleckie p. Kazimierz Wilczyński – w roku 2019 Stowarzyszenie 

przyjmie nieco inną formułę działania. Pojawiły się pewne perturbacje z możliwością 

korzystania ze strzelnicy z uwagi na skargi mieszkańca – właściciela domku letniskowego 

usytuowanego za strzelnicą.  W związku z powyższym plany rysują się w nieco ograniczonej 

formie. Z rozmów przeprowadzonych z Kierownikiem Posterunku Policji w Więcborku 

wynika, że Policja nie wnosi, co do funkcjonowania obiektu żadnych zastrzeżeń, więc na 

najbliższym Walnym Zebraniu członków Stowarzyszenia ustalony zostanie plan działań KBS 

na rok 2019. Na dzisiejszej Komisji jest zatem po to, by wskazać na zaistniały problem 

zapoznać się z tym, co inne stowarzyszenia zaplanowały na bieżący rok. 

Więcborski Klub Motorowy p. Szymon Grzegorczyk – Klub działa od 1981 roku. Po 

zmianie w 2011r. w Klubie ukonstytuował się nowy Zarząd i od tego też roku organizacja 

zaczęła się prężnie rozwijać. Rok 2018 okazał się być nieco słabszy od 2017 ale też nie 

najgorszy. W klasie MX Junior udało się zdobyć Wicemistrzostwo Polski, a w klasie 

Seniorów zdobyto IV miejsce. Na nieco gorsze wyniki złożyły się towarzyszące zawodnikom 

Klubu kontuzje. Niemniej brali oni udział /w sumie 31 zawodników/ we wszystkich 

eliminacjach tj. Mistrzostw Polski Strefy i Okręgu. W ubiegłym roku w Więcborku Klub 
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zorganizował Mistrzostwa Polski, Mistrzostwa Strefy Północnej i Mistrzostwa Strefy 

Zachodniej /te ostatnie przy współudziale Gorzowskiego Klubu Motorowego/. W roku 

poprzednim Klub pozyskał środki od Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego  

w kwocie 10.000,00 zł i dokładając wkład własny w wysokości 10.000,00 zł  i 3.000,00 zł 

dofinansowania Gminy Więcbork, udało się wybudować nową maszynę startowa na torze.  

W tym roku Klub zamierza wykończyć inwestycję, która niewątpliwie poprawia standard 

obiektu. Jeżeli jeszcze udałoby się postawić jakieś budynki gospodarcze, będzie można 

organizować porządne imprezy sportowe.  Na rok 2019 plany są nieco skromniejsze, gdyż 

nieco więcej środków Klub chce przeznaczyć na inwestycje. W roku 2018 Gmina zakupiła 

działkę graniczącą z torem motocrossowym, więc w tym roku WKM będzie zmieniał 

przebieg trasy, musi też wznowić homologację toru. Pewne działania w tym zakresie już 

zostały podjęte tj.: zorganizowano paliwo i potrzebny sprzęt i za środki własne Klubu teren 

zostanie przebudowany. Plany sportowe na ten rok, to zamiar zorganizowania w połowie 

sierpnia Mistrzostw Strefy Północnej, zawodnicy startować będą również w Mistrzostwach 

Polski.   

Stowarzyszenie Chór „LUTNIA” w Więcborku  p. Barbara Szmidt - Plany na 2019r. 

Wydarzenia zrealizowane: 

1) Koncert kolęd w Klasztorze Sióstr Franciszkanek, 6 stycznia 2019 r. 

2) XIV Ogólnopolski Konkurs Kolęd i Pastorałek w Chełmnie, 19 stycznia 2019 r. –        

Chór zdobył Brązowe Pasmo (71pkt.) Nagroda – Puchar Chełmińskiego Dyrektora Domu 

Kultury  

3) Koncert kolęd w Więcborskim Kościele – 27 stycznia 2019 r. 

4) Oprawa uroczystości - Peregrynacja obrazu Matki Bożej Jasnogórskiej 

Wydarzenia zaplanowane: 

1) Oprawa uroczystości i świąt kościelnych przez cały rok,  

2) Koncert chóru – 15 sierpnia 2019r., 

3) Koncert urodzinowy na stulecie chóru – 23 listopada 2019r., 

 

Stowarzyszenie prężnie działa i otwarte jest na nowe inicjatywy i propozycje współpracy                      

w ciągu roku. Stale współpracujemy z promocją UM i na bieżąco wpisujemy się                                        

w harmonogram i kalendarz wydarzeń.  

Planujemy również systematycznie spotykać się dwa razy w tygodniu na próbach chóru, 

rozszerzać repertuar, przeprowadzić warsztaty chóralne, brać udział w konkursach  

i festiwalach chóralnych. 

  

Pozyskiwanie środków finansowych: 

1) Stowarzyszenie wzięło udział w otwartym konkursie ofert na wykonanie zadań 

publicznych zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka na początku 2019r. – oferta 

stowarzyszenia została oceniona pozytywnie i zadanie publiczne zostanie dofinansowanie 

w kwocie 1 925 zł (zadanie obejmuje zorganizowanie koncertu dnia 15 sierpnia oraz 

zakup teczek koncertowych) 
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2) W ramach Programu Fundusz Inicjatyw Obywatelskich na lata 2014–2020 

Stowarzyszenie dnia 18.01.2019r. złożyło wniosek w celu pozyskania środków na 

zorganizowanie obchodów 100-lecia działalności chóru – wyniki do końca marca 2019r. 

3) Wnioski o darowizny. 

 

MGLKS „GROM” Więcbork p. Sylwester Trzósło – Klub zrzesza cztery sekcje: szachową 

, która bierze udział w IV lidze rozgrywek, sekcja brydżowa /dwie drużyny: 1 gra w III lidze 

tj. „GROM” Bemix Więcbork i 2 drużyna gra w lidze okręgowej/, sekcja podnoszenia 

ciężarów/ obecnie trenujących jest 12 zawodników i zawodniczek/. Największą sekcja  

w klubie jest sekcja piłki nożnej. Obecnie do rozgrywek zgłoszonych jest pięć drużyn. Od 

sezonu 2019/2020 Klub planuje zgłosić jeszcze jedną drużynę. Treningi odbywa siedem grup, 

a zawodników biorących czynny udział w treningach/zawodach jest około 110 zawodników  

i zawodniczek. W najbliższa sobotę 23 lutego o godz. 11:00 w ramach sekcji podnoszenia 

ciężarów odbędą się eliminacje wojewódzkie do Mistrzostw Polski do lat 15, 17, 20 i 23. 

Natomiast na przełomie lipca i sierpnia sekcja ta planuje zorganizować zawody o Puchar 

Burmistrza. W zawodach weźmie udział sześćdziesięciu zawodników z terenu całego 

województwa. Poza tym w miesiącu maju Klub zorganizuje „Bieg Wiosny”. 

 

Stowarzyszenie „Aktywnych Społecznie” p. Anna Cybulska -  podobnie, jak w latach 

ubiegłych i w tym roku stowarzyszenie planuje realizację zajęć dla seniorów. Ze środków 

Burmistrza Więcborka została pozyskana dotacja na zajęcia „Nornic Walking” oraz na 

„Piknik Przyjaźni” dla dzieci z niepełnosprawnością. W tym roku organizacja zamierza starać 

się o środki z Funduszu Inicjatyw Obywatelskich, jako grupa inicjatywna. Poza tym 

kontynuowany będzie Projekt IBS, stowarzyszenie uzyskało akredytację – projekt został 

wygrany ale wszystko zależy od tego, czy uda się pozyskać wolontariuszy. W tym roku do 

czerwca, lipca i sierpnia, działa trzech wolontariuszy. Ten Projekt ma wartość 25.000,00 euro. 

 

Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów Oddział Rejonowy w Więcborku  

p. Zofia Najdowska – w roku 2019 jedna z zaplanowanych imprez już się odbyła, a był to 

wernisaż pt.: ‘Moje Hobby – Moja Pasja” /19 luty 2019r./. Stowarzyszenie liczy 190 

członków, zatem imprezy należy różnicować pod względem ich zainteresowań. Impreza,  

o której mowa, okazała się strzałem w dziesiątkę. Seniorzy mogli zaprezentować sferę swoich 

zainteresowań i pasji, które wypełniają im wolny czas i wskazać genezę  swojego hobby.  

W ubiegłym roku z okazji 100 - lecia Niepodległości zainicjowano cykl wycieczek 

edukacyjnych „Śladami Historii” w celu odświeżenia wiadomości seniorom i w pierwszą 

podróż odbyli do Wrocławia. W tym roku planowana jest wycieczka do Gniezna, Chełmna  

i Świecia. Poza tym tradycyjnie już w miesiącu październiku odbędzie się 24 Wieczór Seniora 

dla ponad dwustu seniorów z gminy Więcbork i Sośno. Oraz szereg spotkań integracyjnych  

w ramach których seniorzy będą mogli się zrelaksować tj. spotkania, biesiady, wyjazdy itp. 

 

TKKF „WODNIK” w Więcborku p. Piotr Kriese – Towarzystwo skupia pięćdziesięciu 

członków, którzy promują gminę Więcbork m.in. poprzez starty w biegach 

długodystansowych – na różnych dystansach i rożnym poziomie. Poza tym członkowie 

startują w triathlonach w całej Polsce, ale także poza jej granicami. Jeżeli chodzi o kwestie 

finansowe, to finansowanie pasji zawodników odbywa się głównie z ich środków własnych. 

Natomiast, jako TKKF „WODNIK”, wspólnie z Gminą Więcbork organizują „Bieg Pamięci”, 

gdzie cala pozyskana kwota przeznaczona jest na cele organizacji ww. imprezy. W ubiegłym 

roku Gmina dołożyła około 60% całości kosztów. W imprezie wzięło udział ponad stu 

zawodników. Bieg ten ma już swoją tradycję, więc i w tym roku przy współudziale Gminy 
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organizacja będzie chciała go zorganizować. Impreza jest nie tylko elementem promocji 

gminy Więcbork, ale również uczczeniem pamięci ofiar obozu w Karolewie.  

 

Stowarzyszenie „Razem Od Nowa” p. Andrzej Gruszczyński – głównym założeniem 

Stowarzyszenia jest pokazywanie w najbliższym otoczeniu tj. w Więcborku  

i miejscowościach ościennych problemu, jakim jest uzależnienie oraz metod i sposobów na 

jego przezwyciężenie. W tym celu prowadzony jest punkt konsultacyjno-informacyjny oraz 

telefon zaufania. W ramach działalności prowadzone są również warsztaty terapeutyczne  

z konkursami wiedzy dla osób uzależnionych. Za cel przyjęto szeroką edukację dotyczącą 

problematyki uzależnienia, która na dzień dzisiejszy jest raczej niewielka. Przez to chcą też 

wskazać uzależnionym, że jest to organizacja, do której mogą się zwrócić o pomoc, wyjaśnić 

wątpliwości, zarówno na spotkaniach grupowych , jak i indywidualnych.   

 

Uczniowski Klub Sportowy „Sympatycy” w Więcborku p. Tomasz Bykowski – siedzibą 

Stowarzyszenia jest Szkoła Podstawowa Nr 1 w Więcborku. Działalność skierowana jest do 

dzieci i młodzieży tej Palcówki ale też szeroko pojętego środowiska szkolnego i osób 

zainteresowanych rekreacją i aktywnością fizyczną. Swoją działalnością stowarzyszenie stara 

się kształtować postawy prozdrowotne, aktywność fizyczną, stwarzać alternatywę dla czasu 

wolnego, aby ten był aktywny i oderwał dzieci i młodzież od komputerów, biurek i krzeseł. 

Działania planowane są na kilku poziomach:  

 Szkolnym – zajęć ogólnorozwojowych, szczególnie w zakresie gier zespołowych, 

 Organizacja rozgrywek, turniejów i spotkań międzyszkolnych i regionalnych /sfera 

sportowej rywalizacji/, 

 Organizacja zajęć niedostępnych w miejscu zamieszkania tj. prowadzenie zajęć na 

pływalni, kręgielni, lodowisku oraz wyjazdy na zwody sportowe odbywające się na 

terenie województwa, czy regionu. 

Klub pokazuje pozytywne wzorce do naśladowania. Natomiast dla osób dorosłych z terenu 

miasta, regionu w roku ubiegłym z okazji 100-Lecia Niepodległości  Klub zorganizował 

Turniej Piłki Siatkowej pn.: „Sympatycy Niepodległej” i „Niepodległościowy Turniej 

Koszykówki, w którym brali udział reprezentacje dorosłych rodziców, nauczycieli i uczniów 

na kilku poziomach. Prezes podziękował za wsparcie finansowe uzyskiwane z budżetu Gminy 

Więcbork, które Klub postara się w sposób racjonalny wykorzystać. 

 

Sekcja Szachowa MGLKS „GROM” w Więcborku p. Józef Białkowski – aktualnie sekcja 

prowadzi rozgrywki w IV Lidze szachowej. Wcześniej sekcja miała pewne problemy  

z finansami ale w tej kwestii pomógł Prezes Klubu „GROM” i Burmistrz Więcborka, zatem  

w tym zakresie  sytuacja jest komfortowa. Dzięki temu sekcja może spokojnie kontynuować 

rozgrywki wyjazdowe. Podziękowania należą się też Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury w Więcborku, która nie tylko udostępnia w budynku MGOK kącik szachowy,  

w którym możliwe jest składowanie sprzętu, ale też kiedy rozgrywki odbywają się  

w Więcborku przygotowuje salę, w której można zawody przeprowadzić. Spotkania sekcji 

odbywają się w piątki, pojawiły się nawet mamy z małymi dziećmi, zainteresowane nauką gry 

w szachy. Być może, jak maluchom spodoba się ta forma aktywności, będą przychodziły 

regularnie. Problemem są fundusze na organizowane dla dzieci Turniejów Szachowych  

tj. chciałby na zakup skromnych nagród, a także kwestia przestarzałych już zegarów, które 

wymagają wymiany na nowsze - elektroniczne. Koszt jednego zegara to kwota ok. 200,00 zł, 

a na drużynę potrzeba pięciu takich zegarów szachowych. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka poprosił obecną na posiedzeniu Inspektor UM  

w Więcborku p. Ewę Kiestrzyn-Kobus o przedstawienie kwestii finansowych tj. jak 
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kształtowały się one w roku 2018 i jak wyglądają one w roku bieżącym po rozstrzygnięciu 

pierwszych konkursów. 

 

Inspektor UM wskazała, że dobiegło końca rozliczenie środków za rok 2018. W ubiegłym 

roku wnioski o dofinansowanie  na realizację zadań publicznych złożyło dwadzieścia osiem 

organizacji, środki przyznano dwudziestu siedmiu. Jedna organizacja zrezygnowała  

z realizacji zadania /nie doszło do podpisania umowy/, jedna organizacja zwróciła środki 

finansowe z powodu nie zrealizowania zadania. Do końca stycznia 2019r. wyznaczono 

ostateczny termin składania sprawozdań organizacji, które realizowały zadania do grudnia 

2018 roku. W roku 2019 oferty złożyło dwadzieścia pięć organizacji. Jedna z organizacji nie 

otrzymała środków na realizację zadania w zakresie kultury. Do dnia 22.02.2019r. organizacje 

muszą złożyć zaktualizowany harmonogram kosztów i działania, od przyszłego tygodnia tj. 

25.02.2019r. będą podpisywane umowy. 

 

Burmistrz Więcborka w imieniu przedstawiciela Klubu Sportowego „TIME” Lubcza 

poinformował, że dnia 3 maja o godz. 13:00 podobnie, jak w roku 2018, Klub będzie 

organizował „Zawody Drwali”. W ubiegłym roku zawody te cieszyły się bardzo dużym 

zainteresowaniem, a Prezes zapewnia, że tegoroczna edycja będzie jeszcze bardziej 

atrakcyjna i przyciągnie znacznie większą rzesze zarówno drużyn, jak i publiczności. Formuła 

ciekawa, coś czego do tej pory nie było na terenie gminy Więcbork i zdecydowanie warto  

w tym wydarzeniu uczestniczyć. Kontynuując wypowiedź Burmistrz podziękował 

przedstawicielom organizacji, które pojawiły się na posiedzeniu Komisji, za prowadzoną 

przez nich działalność. Wyraził przekonanie, że to co robią, robią z wielkim zaangażowaniem 

i pasją. Można być dumnym z tego, że oferta, z którą spotykają się mieszkańcy gminy jest 

skierowana do szerokiego grona odbiorców – dzieci, młodzieży, osób dorosłych i seniorów. 

Organizacje mają możliwość wykorzystania potencjału tkwiącego w infrastrukturze 

zlokalizowanej na terenie gminy Więcbork. Wyraził przekonanie, że środki corocznie 

uruchamiane z budżetu Gminy Więcbork na wsparcie działalności organizacji i stowarzyszeń, 

są bardzo dobrze przez nie wykorzystywane i niejednokrotnie ta przysłowiowa złotówka, 

która  płynie z Urzędu Miejskiego do stowarzyszeń, przekłada się kilka złotych osobistego 

zaangażowania i wkładu, tego co jest praktycznie niemierzalne – wolontariat, wkład własny. 

Za to należą się organizacjom słowa uznania i podziękowania. Podziękowania składał  

w imieniu własnym ale również w imieniu mieszkańców, którzy z tego wielkiego 

dobrodziejstwa korzystają. Wyraził nadzieję, że ten rok będzie nie gorszym rokiem, jak 

poprzedni, życzył realizacji wszystkich założonych planów, planów ambitnych  

i zadeklarował, że w miarę możliwości Gmina będzie ich działania wspierać. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że jeżeli chodzi o Komórkę Promocji Gminy 

Więcbork, to szczegółowe sprawozdanie złożone został ona sesji w grudniu. Podsumowując 

stwierdził, że rzeczą oczywistą jest, że wszystkie stowarzyszenia bazują na finansach i to jest 

kluczowe zagadnienie w przypadku ich działalności. Dotacja z budżetu Gminy Więcbork jest, 

jakimś ułamkiem z działalności organizacji, ale bardzo cieszy fakt, że wiele z nich sięga po 

środki dostępne na rynku finansowym z FIO, Urzędu Marszałkowskiego, Wojewody Kuj.-

Pom., Ministerstw. To pokazuje, że środki zewnętrzne są możliwe do pozyskania, a dzięki 

temu działania można poszerzyć. Komórka Promocji UM skupia się przede wszystkim na 

pomocy i wsparciu działań, organizacji imprez itp. Jeżeli tylko taka możliwość jest. W wielu 

sytuacja Gmina nie może wesprzeć finansowo imprez, gdyż ustawa o finansach publicznych 

wyklucza takie działania. Dlatego też są organizowane konkursy i przyznawana dotacja,  

z której można się bardzo łatwo rozliczyć. Promocja uczestniczy na wielu organizowanych 

zawodach, imprezach o ile organizacje taką wolę wyrażają. Stąd też prośba do organizacji  
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 i stowarzyszeń o dostarczanie dokumentacji fotograficznej z krótkim opisem po każdej  

z imprez, a Promocja umieści stosowną informację w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 

Więcbork. Gmina Więcbork podpisała również umowę z Telewizja Internetową „Krajna TV” 

i jeżeli organizację i stowarzyszenia wyraża zainteresowanie promowaniem swojej 

działalności, można zgłaszać to również do Komórki Promocji, a ta skieruje TV, aby 

przygotowała materiał na etat planowanych imprez, aby można to we właściwy sposób 

nagłośnić i zareklamować. Kluczowym okresem działań promocji jest okres wakacyjny, kiedy 

do Więcborka przyjeżdżają turyści, dlatego też cieszy, że MKOK w Więcborku na tej 

płaszczyźnie rozwinął skrzydła, zaangażowała się Biblioteka Gminna, a także stowarzyszenia  

w celu organizowania różnych imprez, które niewątpliwie przyciągają turystów i sprawiają, 

że turyści do Więcborka przyjeżdżają. Gmina robi wszystko, aby turyści odwiedzający 

Więcbork i okolice nie wyjeżdżali z przeświadczeniem, że źle zainwestowali pieniądze.  

W tym celu szczególną wagę przywiązuje się do utrzymania porządku i czystości w mieście, 

kierowaniu oferty kulturalno-rozrywkowej i właściwego utrzymania obiektów służących 

turystom tj. infrastruktury sportowo-rekreacyjnej. Nie zawsze wszystko udaje się tak, jakby 

tego oczekiwali mieszkańcy, czy życzyła sobie tego Gmina, niemniej z każdej takiej sytuacji 

wyciągane są wnioski na przyszłość. Kończąc wypowiedź Zastępca Burmistrza powiedział, 

że jeżeli któraś z organizacji, kiedykolwiek poczuła się pominięta, czy niedoceniona, to z tego 

miejsca przeprasza i liczy na dalszą owocną współpracę.   

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję prosząc przedstawicieli stowarzyszeń  

o zgłaszanie uwag, czy problemów, jakie występują w prowadzonej przez nich działalności. 

Pytała też, czy wszystkie organizacje poradziły sobie z nowymi przepisami i sprawami 

dotyczącymi urzędu skarbowego. Z tego co wie, na początku roku pojawiła się informacja  

o tym, że księgowość ma być prowadzona w inny niż dotychczas sposób. Dotyczy to przede 

wszystkim stowarzyszeń małych, działających na zasadzie wolontariatu. 

 

Pan Tomasz Bykowski powiedział, że w przypadku prowadzonego przez niego 

stowarzyszenia już udało się uzyskać  tzw. „profil zaufany”, a reszta jest na dobrej drodze.    

 

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że największym z problemów będzie zapewne w tych 

nowych uwarunkowaniach, pozyskanie księgowych, które będą prowadziły rozliczenia 

stowarzyszeń. Pozostają przy głosie pytała również w imieniu Prezes UKS „Dwójka”, czy 

środki w ramach dotacji z Gminy Więcbork mogłyby zostać wypłacone w większej puli tj. ¾ 

środków w I półroczu 2019 i mniejszej, w II półroczu. Jest to uzasadnione tym, że  szkoły 

najwięcej środków wydają do czerwca tj. końca roku szkolnego, mniejsze, z racji ilości 

miesięcy do ich zrealizowania, po rozpoczęciu kolejnego roku szkolnego. 

 

Pan Białkowski mówił z kolei o tym, że Minister Edukacji w prowadzając reformę do szkół 

obiecała między innymi organizacje zajęć szachowych w szkołach. Z tej zapowiedzi niewiele 

wyszło. Z tego co wie, takie zajęcia prawdopodobnie odbywają się w szkołach na Śląsku, ale 

pewności co do tego nie ma. Jego zdaniem rozwijanie pasji szachowej winno zaczynać się 

właśnie od szkół. Gra ta bowiem niewątpliwie rozwija umysł i myślenie.  

 

Radny Wojciech Janicki  wskazał, że według jego wiedzy w szkole Podstawowej Nr 2  

w Więcborku jest komplet niezłych szachów, potrzebny jest tylko taki fachowiec, jak on, 

żeby wyjaśnić młodzieży „o co w tym wszystkim chodzi” i zapoznał z tajnikami gry. 
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Przewodnicząca Komisji odnosząc się do uwagi p. Białkowskiego w kwestii braku 

sprawnych zegarów szachowych stwierdził, że tej materii właściwym adresatem wniosku były 

Zarząd MGLKS „GROM” w Więcborku tj. do Klubu przy którym sekcja działa. 

 

Radna Dorota Wnuk zwróciła uwagę, że w Szkole Podstawowej z Oddziałami 

Integracyjnymi w Jastrzębcu są dwie godziny zajęć szachowych. 

 

Pan Białkowski potwierdził, że rzeczywiście ta szkoła jest wyjątkiem. 

 

Radny Stanisław Wegner korzystając z okazji, jako członek Chóru „LUTNIA” podziękował 

w imieniu Stowarzyszenia Burmistrzowi Więcborka za dotychczasowe wsparcie, prosząc też 

o dalszą owocna współpracę. 

 

Pani Anna Cybulska zapytała, czy w związku z nierozdysponowaniem wszystkich środków 

w ramach konkursu ofert ogłoszonego przez Burmistrza Więcborka, Gmina Więcbork ogłosi 

nowy konkurs. Chodzi tu o kwotę 23.000,00 zł., i czy organizacje niesportowe mogą liczyć na 

trochę większe wsparcie finansowe. Zaznaczyła, że mówi to w imieniu Stowarzyszenia 

„Aktywni Społecznie”, które reprezentuje, i które stara się pozyskiwać wszelkie dostępne 

środki zewnętrzne. Analizując kwoty przyznawane dla organizacji działających na rzecz osób 

niepełnosprawnych od roku 2015 do teraz, kwota wsparcia wzrosła zaledwie o 500,00 zł.  

W pozostałych przypadkach organizacji, wzrost czasami kształtuje się na poziomie 20.000,00 

zł. Byłoby miło, gdyby i o ww. przez nią organizacjach również pamiętać. Są stowarzyszenia 

np. „Niebiesko Mi”, które w ogóle nie ubiegają się o środki Burmistrza, bo wiedzą że środki 

do pozyskania są tak małe, że nie będą za nie w stanie niczego zorganizować. 

 

Matematyka jest jedna i jeżeli Pani tak policzyła, to tak jest. Mamy świadomość tego, że było 

zgłaszane zainteresowanie dotyczące organizacji dwóch imprez sportowych, środki wszystkie 

nie zostały rozdysponowane i będzie ogłoszony drugi konkurs na organizowanie imprez 

sportowych. Mam nadzieję, że w przyszłym roku uda się wygospodarować większe środki na 

zdania, o których dzisiaj Pani mówi. Mamy świadomość tego i ja to wielokrotnie 

podkreślałem, że na przestrzeni lat środki ogólnie na wszystkie konkursy zostały zwiększone. 

Oczywiście każda z organizacji może powiedzieć, że „w mojej działce zostały o zbyt małą 

kwotę zwiększone”, niemniej jednak postara się aby w przyszłorocznym budżecie zaplanować 

i jeżeli Rada Miejska wyrazi taką zgodę, większe środki. Inna sprawą jest to, że zdaje sobie 

sprawę, że nawet gdyby wzrost nastąpił np. o 50.000,00 zł, czy 100.000,00 zł, to nadal 

znalazłyby się organizacje, które nie otrzymałyby w stu procentach wnioskowanej kwoty – 

mówił Burmistrz Więcborka.  

 

Radny Jan Antczak pytał ile jest an terenie gminy stowarzyszeń KGW, i czy biorą one 

również udział w konkursie ogłaszanym przez Burmistrza Więcborka. 

 

Pracownik Komórki Promocji UM w Więcborku odpowiedziała, że stowarzyszenia KGW 

są dopiero w trakcie rejestracji. Jedynie KGW Runowo jest już zarejestrowanym 

stowarzyszeniem i bierze udział w konkursie ofert. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka uzupełnił, że w przypadku KGW kwestia się nieco 

skomplikowała w związku z wejściem nowej ustawy. Zgodnie z nią budżet Państwa 

zagwarantował takim stowarzyszeniom pieniądze w wysokości minimalnie - 3.000,00 zł 

maksymalnie – 5.000,00 zł, aczkolwiek wymagana jest rejestracja w Agencji Nieruchomości  

i Modernizacji Rolnictwa. Z tego, co wiadomo z terenu gminy Więcbork tylko trzy KGW, 
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taką wolę wyraziły. Na pewno zarejestrowane jest KGW Runowo Krajeńskie, KGW 

Zakrzewek i KGW Lubcza. Natomiast KGW stricte na prawach stowarzyszenia, które może 

startować w konkursach Burmistrza i starać się o dotacje, jest tylko KGW Runowo Krajeńskie 

i również w tym roku taką dotację to Stowarzyszenie otrzymało.  

 

Radny Wojciech Janicki poprosił Prezesa KBS o przybliżenie w kilku słowach problemów 

dotyczących strzelnicy. 

  

Prezes KBS p. Kazimierz Wilczyński powiedział, że donosy właściciela domku 

letniskowego zlokalizowanego za strzelnicą spowodowały pewne komplikacje. 

Prawdopodobnie hałas, jaki towarzyszy strzelaniu irytuje ww., który przyjeżdża odpocząć, 

stąd taka reakcja. Niemniej taka reakcja dziwi z uwagi na fakt, że przy rozpoczęciu procedur 

towarzyszących inwestycji właściciele działek przyległych byli o planach informowani i mieli 

też wówczas okazję i czas na to, by wyrazić swoje zdanie, czy zgłosić uwagi. W tej chwili 

inwestycja jest już zrealizowana i „sąsiedzi” muszą jej obecność „znosić’. Takie obiekty 

funkcjonują też w miastach i nie ma z tym większego problemu, w przypadku Strzeliny  

w Lasku rzekomo pociski uciekają ze strzelnicy. Niemniej, aby zabezpieczyć się przed tego 

typu oskarżeniami i wytrącić podobną argumentację, w planach jest wzmocnienie 

kulochwytu.  

 

Czy taki donos w jakikolwiek sposób blokuje działalność strzelnicy? – pytał radny Janicki. 

 

Tak, nawet Policja zawiesiła strzelanie – ćwiczenia. Ponieważ donos był na policję, ta 

musiała wycofać się, że niejako nie jest stroną w sprawie. Pewne kłopoty są, ale jest już po 

śledztwie i Kierownik Posterunku oraz Komendant Powiatowy powiedział, że można strzelać 

dalej. Chcąc uniknąć podobnych sytuacji, zanim ponowimy działalność chcemy odpowiednio 

wzmocnić kulochwyt. – odpowiedział p. Wilczyński. 

 

Prezes UKS „Sympatycy” nawiązał do rozdanych niedawno na Balu Sportu nagród 

Burmistrz Więcborka i gratulując wszystkim, którzy te nagrody otrzymali zaapelował 

jednocześnie w imieniu swoim i stowarzyszenia, które reprezentuje, aby w roku kolejnym 

przy rozpatrywaniu kandydatur uczniowskich / młodzieży szkól gminnych/, Kapituła 

skonsultowała, czy osoba nominowana oprócz aspektu sportowego, spełnia również inne 

aspekty tj. np. wychowawczy, bądź etyczny. Mówił to w kontekście jednego z laureatów, 

który jest uczniem placówki, którą reprezentuje, sprawiającym trudności wychowawcze i nie 

realizującym obowiązków ucznia. Z jednej strony można przyjąć, iż w tym przypadku 

nagroda, to w pewnym sensie element resocjalizacji przez sport i może uczeń na tym 

skorzysta, ale w pewnym stopniu może to też dewaluować poczytywania nauczycieli.  

 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że swego czasu opracowany został i podjęty 

uchwałą Regulamin przyznawania nagród. Regulamin przewiduje tylko aspekt sportowy. 

Patrząc trochę szerzej pewnie i połowa sportowców w kraju nie kwalifikowałaby się do 

uzyskania nagród sportowych. W tym przypadku analizowane są tylko wyniki sportowe. 

 

Burmistrz Więcborka mówił, że kiedy spotkali się członkowie Kapituły ten temat również 

został poruszony tzn. analizowano również przyznanie nagrody przez wspomniany przez 

Prezesa UKS pryzma. Jednakże analizując regulamin ostatecznie podjęto taką nie inną 

decyzję. Nie upiera się przy tym, że ten regulamin jest idealny, bo być może należałoby się 
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nad nim pochylić raz jeszcze. Natomiast zgłoszona uwaga zostaje przyjęta. Na pewno 

chciałoby, aby nagroda posłużyła jako element resocjalizacji, a nie demotywacji. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję przechodząc do kolejnego punktu posiedzenia,  

w którym Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku przedstawiła 

sprawozdanie z działalności  Instytucji za 2018 rok. 

 

Informacja stanowi Załącznik do Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak dopytywał, dlaczego MGOK w Więcborku nie otrzymał dofinansowania 

na remont sali kinowej. 

 

Dyrektor MGOK wyjaśniła, że od roku 2016 w Lokalnej Grupie Działania nie zostały 

ogłoszone konkursy na infrastrukturę ośrodków kultury  działania kulturalne. Pierwszy  

z takich konkursów zostanie ogłoszony prawdopodobnie pod koniec marca 2019r. i w tym 

konkursie MGOK Więcbork zamierza startować. 

 

Radny Antczak powiedział, że marzy mu się, aby hol przed salą kinową i samą salą, 

wyglądały równie ładnie, jak w Sępólnie w Centrum Kultury i Sztuki. Jeszcze za 

poprzedniego Burmistrza miło być coś robione, a minęło już następna kadencja i w tym 

temacie nic się nie dzieje.  Rady pytał też, kto jest odpowiedzialny za świetlice wiejskie. Pytał 

o to w kontekście złego stanu technicznego schodów przy świetlicy w Runowie Krajeńskim. 

W najbliższym czasie chciałby zaprosić do Runowa gości ale wstyd mu zaprezentować takie 

nieciekawe wejście. Apelował więc o wykonanie porządnego wejścia do budynku świetlicy. 

 

Dyrektor MGOK stwierdziła, że wszystkim marzy się, aby więcborski Dom Kultury 

wyglądał tak jak w Sępólnie, chociaż  kolor pewnie u nas wybrano, by inny. Sprawa jednak 

nie jest łatwa. Kosztorys został wykonany, więc znany jest koszt ewentualnego remontu. 

Wcześniej składano projekt do Ministerstwa Kultury, gdzie na ten cel, na całą Polskę środków 

było ok. 8.000.000,00 zł. Remont samego MGOK w Więcborku, to kwota 2.500.000,00 zł. 

Sępólno starało się o środki ministerialne przez pięć lat i nie udało im się ich również 

pozyskać. Wpisali natomiast tą inwestycje w lokalne środki /bodajże z Lokalnej Strategii 

Rozwoju/ i tak udało się zadanie zrealizować. Projekt przygotowany pierwotnie na remont 

MGOK w Więcbork opiewał na kwotę ponad 4.000.000,00 zł, po okrojeniu zbędnych  

drogich elementów, pozostała kwota 2.500.000,00 zł. Póki co MGOK stara się zapewnić 

mieszkańcom kino objazdowe tj. to czego mieszkańcom brakuje, a czego dostępnym  

w MGOK sprzętem nie można zaoferować. Frekwencja w roku ubiegłym duża, sporo biletów 

sprzedanych i tendencja, jeżeli chodzi o zainteresowanie, jest wzrostowa.  Kino przyjeżdża  

w marcu 26-27 marca, współpraca układa się dobrze, a oferta kinowa dosyć aktualna.  

Wracając do kwestii remontu sali kinowej Dyrektor zauważyła, że nie ma możliwości 

etapowania poszczególnych prac, gdyż tak naprawdę ruszając np. podłogę trzeba wymienić 

siedzenia itd. Wszystko musi być zrobione jednocześnie, a na to niestety nie ma środków. 

 

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że bardzo dobrym pomysłem jest biletowanie 

przedstawień itp., tym sposobem zawsze jakieś dodatkowe środki do kasy wpływają. Ciekawą 

propozycją jest najbliższe wydarzenie tj. przedstawienie teatralne, które jest na pewno godne 

polecenia mieszkańcom. 
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Tak jest to bardzo dobry spektakl, zapraszamy. Już w tej chwili mamy zarezerwowanych 

około 148 biletów. Jeżeli chodzi o remont świetlic wiejskich, to zawsze zwracamy się  

o wsparcie do Burmistrza Więcborka, gdyż w budżecie MGOK nie ma środków na duże 

remonty, a jedynie na bieżące naprawy.  – mówiła Dyrektor MGOK.  

 

Zastępca Burmistrza Więcborka przypomniał, ze odnośnie remontu sali kinowej 

rozmawiano już na posiedzeniu Komisji. Pan Toczko nic nie zrobił w tej kwestii.  

W poprzedniej kadencji  obecnego Burmistrza przygotowana została dokumentacja 

techniczna, żeby wiadomo było z czym przyjdzie się Gminie zmierzyć i są to jak się okazało 

ogromne środki. W budżecie Gminy takich środków nie ma, chyba że Gmina zrezygnuje  

z innych inwestycji i wszystkie posiadane środki zainwestuje tylko w remont sali kinowej. 

Jeżeli chodzi o remonty świetlic, to tak jak Dyrektor słusznie zauważyła, zazwyczaj sołectwa 

przekazują część środków z funduszy sołeckich na modernizację swoich świetlic. Pytał też ile 

sołectwo pozyskuje środków z wynajmu świetlicy na imprezy okolicznościowe, które to 

środki winny wpływać do kasy MGOK? 

 

Tego nie wiem, bo ja się nie zajmuję salą, jest to sprawa KGW Runowo Krajeńskie, które się 

nią opiekują. Sala świetlicy w Runowie jest malutka i tam nie można zorganizować żadnej 

zabawy /20-40 osób góra się zmieści/. W sprawy KGW się nie wtrącam, jedynie im pomagam 

– stwierdził radny Antczak. 

 

Obecna również w tej części posiedzenia Prezes PZERiI p. Zofia Najdowska podziękowała 

Dyrektor MGOK oraz Dyrektorowi MGOPS, jako partnerom działań podejmowanych przez 

Stowarzyszenie. 

 

Pani Anna Cybulska dołączyła do kierowanych podziękowań. Zwróciła też uwagę na pewną 

istotną kwestię dotyczącą pozyskiwania środków zewnętrznych, mówiąc iż generalnie 

obecnie bardzo trudno jest takie środki pozyskać. Coraz więcej organizacji i gmin zatrudnia 

osoby, które zawodowo specjalizują się w pozyskiwaniu określonych środków i pisaniem 

odpowiednich projektów. Z tego też względu szanse w pozyskaniu środków zewnętrznych 

pomiędzy kimś kto zajmuje się tym zawodowo, a kimś mniej profesjonalnym, nie są równe. 

Organizacja, którą reprezentuje nie ma  środków, aby takiego specjalistę zatrudnić. Kiedy 

wchodziło duże FIO /Fundusz Inwestycji Obywatelskich/ nie miała problemu, aby pozyskać 

środki. Teraz z roku na rok jest coraz lepsza w pisaniu stosownych wniosków, a w ubiegłym 

roku nie udało jej się pozyskać przedmiotowych środków.  Łatwo być może pozyskać środki 

na poziomie Marszałka, ale wyżej już jest trudniej. Kolejną barierą jest też ilość składanych 

wniosków. Kiedy zaczynała wniosków na konkurs składanych było sto, teraz jest ich 

osiemset, co też wpływa znacząco na zdolność pozyskiwania środków, bo inna jest wówczas 

ich selekcja. 

 

Przewodnicząca Komisji odnosząc się do ilości wpływających na konkursy wniosków, 

podała przykład ilości wpływającej na konkurs ogłaszany przez Burmistrza Więcborka.  

Z roku na rok pojawiają się nowe organizacje i coraz trudniej wcześniej, dzieląc środki na 

zadania o różnym charakterze, przewidzieć ile organizacji ostatecznie złoży wnioski. Można 

sobie jedynie wyobrazić, jak wygląda to w skali kraju. Niemniej pisać trzeba i liczyć, że może 

akurat się uda. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że należy życzyć sobie, aby więcborska sala kinowa  

w MGOK została wyremontowana, a osobiście przekonany jest o tym, że będzie ładniejsza od 
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tej w Sępólnie. Poza tym wskazał, że co roku przy okazji takich spotkań motywuje się 

organizacje do pisania różnego rodzaju wniosków i do roku pojawiają się dwa, trzy wnioski 

nowych organizacji/stowarzyszeń, które ubiegają się o środki z budżetu Gminy Więcbork im 

dedykowane. Skłonność do pisania wniosków konkursowych, ale też i tych do 

sponsorów/firm jest dużo większa niż jeszcze parę lat temu, zatem i ich pozyskanie jest dużo 

trudniejsze. Firmy/sponsorzy zazwyczaj organiczną liczbę przyznawanych dotacji, bądź żeby 

obdarować wszystkich dzielą środki i wysokość wsparcia jest wówczas mniejsza. Tym 

niemniej zauważył, że aktywność miejscowych organizacji oraz Ośrodka Kultury jest na 

naprawdę wysokim poziomie i z takiego działania Zasze coś dobrego się zrodzi. Życzył sobie, 

aby ta współpraca pomiędzy organizacjami, MGOK, Biblioteką Gminną, nadal przebiegła tak 

jak obecnie. Temat świetlic przewijał się wielokrotnie i pewnie kiedyś znowu przyjdzie czas, 

kiedy nastąpią w tym zakresie jakieś zmiany. On sam wielokrotnie zastanawiał się nad tym, 

czy świetlice nie powinny trafić do sołectw i to one będą nimi dysponowały. Świetlice są 

różne mniej, bardziej aktywne czyli takie które są w stanie pewne środki zarobić na wynajmie 

i takie, które tej możliwości nie mają. W takim przypadku, ciężko znaleźć jedno rozwiązanie 

dla wszystkich świetlic. Są też pewne ograniczenia prawne jeżeli chodzi osobowość prawną 

podmiotu dysponującego świetlicą. Problematyka jest trudna, drażliwa i wielokrotnie już 

analizowana. Dyrektor MGOK dysponuje środkami jedynie na podstawową działalność. 

Większa inwestycja w obiektach tego typu, musi zostać wcześniej zaplanowana, bądź  

w funduszu sołeckim, bądź w budżecie Gminy. Niemniej zgłoszony przez radnego problem 

został odnotowany i trzeba będzie się nad nim pochylić. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

 

Spraw różnych nie wniesiono. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

  

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 

 

 


